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Møte 6. oktober 2009
Yrkesforedrag  ved  Anne 
Marit Sønderland
Anne  Marit  holdt  et  engasjer-
ende  foredrag  om sin  oppvekst 
og sitt yrkesaktive liv, som grovt 
kan oppsummeres slik: Fra 4 – 5 
års alderen tok foreldra henne og 
bror  med  på  utenriksfart  i  en 
periode på ca 1 år, hvor de bl.a. 
seilte i Karibien. Etter ungdoms-
skolen begynte hun å jobbe ved 
Noroil-stasjonen  i  Brattvåg.  Da 
ho var 18 år, reiste ho til Stock-
holm for  å  jobbe  på  sjukehus. 
Her jobbet ho i ca 2 år, samtidig 
som  ho  gikk  på  ”pleiemed-
hjelperen”. Ho forsøkte nå å få 
seg  jobb  ved  Sjukeheimen  i 
Brattvåg,  men  fikk  beskjed  om 
at  ho  ikke  var  kvalifisert.  Ho 
henvendte  seg  derfor  til 
sjukehuset i Ålesund, og fortalte 
hva  ho  hadde  jobbet  med  i 
Stockholm  og  fikk  jobb  på 
akutten der.  Men siden ho ikke 
hadde fast jobb, sluttet  hun når 
ho  fikk  tilbud  om  å  jobbe  på 
hotell  i  Verbier  (Sveits)  en 
vintersesong. Tilbake til Ålesund 
Sjukehus,  med  ønske  om  å 
begynne  på  sjukepleien,  men 
fikk  avslag  på  studiene  pga 
endrede regler.

Ho  bestemte  seg  derfor  for  å 
endre studieretning og begynte å 
studere  reiseliv  på  Åndalsnes. 
Deretter  fulgte  jobbing  ved 
reisebyrå  i  Orkanger  og  Tøns-
berg, og ny sesong i Verbier på 
hotell.  Etter  dette  begynte  ho  i 
reisebyrå  i  Ålesund,  hvor  hun 
jobbet i 10 år.

Ho  følte  nå  behov  for  andre 

utfordringer og søkte på jobb på 
STX  i  Søvika  som  hun  fikk. 
Hennes  avdeling  er  senere  blitt 
flyttet til Ålesund. Ho stortrives i 
den nye jobben. AL

Møte 16. oktober 2009
Krabbefest
Den årlege krabbefesten var i år 
flytta til ein fredag, kanskje i eit 
forsøk på å «oppgradere» festen 
nokre hakk? Fadderklubben vår, 
Aalesund  Øst  var  som  vanleg 
invitert,  og  president  Knut  Sjå-
stad møtte opp i spissen for ein 
bra flokk. 

Elevar  og  lærarar  ved  Haram 
kulturskule framførte songar  frå 
Taremareby.  Krabbefestsongen 
av Kalle Kraft vart avsungen og 
krabben  frå  Fjørtofta  var  som 
vanleg av prima kvalitet. 
Vi  fekk  denne  kvelden  under-
haldning av litt spesiell art, i det 
begge  presidentane,  Knut  og 
Arne  stilte  opp  med  gitarar  og 
song  irske  viser.  Kvelden  vart 
avslutta  med  loddtrekning  etter 
lotteri  til  inntekt  for  Rotary 
Foundation.

Møte 20. oktober 2009
Nytt frå mitt yrke v/Rune 
Fjørtoft
President  Arne  Vågnes  takkar 
kameratskapskomiteen  for  ein 
god  jobb  på  krabbefesten,   og 
spesiell  takk  til  Anne  Marit  for 
pyntinga. Maten var god, spesielt 
god  krabbe.  Han synest  det  var 
lite  frammøte  av  klubben  sine 
medlemmer, vil diskutere i styret 
om ein  fortsatt  skal  ha  krabbe-
festen på fredagar.

Ungdomsutveksling,  jobber  mot 
det  på  videregående,  Arne  og 
Magne. God presentasjon laga av 
Magne.  Åremål  i  oktober:  Ivar 
Fjørtoft, Hjørdis Fylling, Johanne 
Alvestad og Rune Fjørtoft.

Kasserar  Rune  Fjørtoft  gjekk 
gjennom rekneskapen:
Kontingenten den store inntekts-
posten vart omlagt i år, så vi får 
den inn ved starten av ny sesong. 
Kr  25 000  i  gave  fra  Spare-
banken  Møre  til  Brattholmpro-
sjektet,  kr  17 000  i  gave  til 
Synnalandsvatnet  tursti.  Drifts-
resultat: kr 36 000  i motsetning 
til i fjor kr 25 000. Resultat: vel 
19 000  mot kr 16 000  i fjor. På 
konto kr 48 000.

Rune Fjørtoft fortalte nytt frå sitt 
yrke  som  bankmann.  Han  er 
avdelingsleder  i  Sparebanken 
Møre, avd. Haram. Han viste oss 
Verdiveiviseren  som  er  gunn-
oppskrift korleis ein skal jobbe i 
Sparebanken Møre.

Han  fortalde  at  Finansforbundet 
har gått inn for ei ny ordning, der 
rådgiverene må sertifisere seg på 
nytt, dei må ha meir kompetanse. 
Det er også sterkere konkurranse 
næringa  seg  i  mellom.  Finans-
krisa avblåst og kundene får låne 
som før,  bankane  har  vel  ikkje 
merka  så  mykje  til  dette  for 
kundene  har  vore  forsiktigere 
med å ta opp nye tån. JA

Møte 27. oktober 2009
STX v/Stig Bjørkedal
President   Arne  Vågnes  ønska 
spesielt Stig Bjørkedal velkomen 
og klubbsaker var der ikkje noko 
spesielt av. Stig er ansatt i STX-



Norway  offshore  AS  på  Verft. 
Båtbygging  er  kjernevirksom-
heita  til  bedrifta  som  før  var 
Aker  Yards  AS.  Vart  børsnotert 
og  oppkjøpt  av  det  koreanske 
selskapet  STX.  1.  august  flytta 
dei  hovedkontoret  til  Ålesund 
fra Brattvåg, slik at ledelsen vart 
meir  samla.  Dei  vil  vere  i 
forkant  av  teknologien,  det  er 
viktig. Har utvikla eit nytt skog 
som dei har god tru på, dei vil 
tilby kundene det  beste.  Dei  er 
ein  kundefokusert  organisasjon. 
Det  kan  bli  tøffe  og  harde  tak 
framover,  men  meiner  dei  skal 
komme  styrka  ut  av  det.  Ved 
årsskifte var oljeprisen kr 45 no 
har  det  stege  til  80,  etter  som 
den  stig  vil  oljeselskapene  øke 
investeringene  og  då  øker 
aktiviteten for alle.

Brasilmarkedet  går så det  suser 
og leverandørmarkedet på Nord-
vestlandet  har  leveranse  til 
Brasil.  Dei  har  ordrereserve 
fram til midten av 2011 og innen 
det  skal  43  båter  vere  ferdig, 
dette er alle verfta som STX eig 
over  heile  verda.  Det  har  ikkje 
kome inn nye ordrer i  det siste 
og det er krise. Tregt marked.

Tilgang  til  finansiering  og 
stilling av garantier er vanskelig, 
bankene krev meir sikkerheit til 
tross  for  gode  marginer  til 
bankene.  Det  er  vel  for  mange 
båter  i  markedet.  Dei  som  vil 
bygge og har økonomi til det, sit 
på  gjerdet  og  venter  at  andre 
ikkje  klarer  å  betale  den  båten 
dei  har bestilt,  så får  dei  kjøpe 
den billigere. Er optimister, trur 
på markedet, ikkje første gongen 
det har vore nedgang. Dei satser 
på flexibilitet. Stig fekk med seg 
heile forsamlinga. JA

Møte 03. november 2009
Guvenørbesøk
Guvernør  Asbjørn  Nordberg 
hadde først ett møte med styret i 
klubben.  Deretter  var  det  møte 
med  resten  av  klubben  med 
ledsagere.  Asbjørn  var  nå  ca 

midtveis i runden med å besøke 
de 56 klubbene i distrikt 2280.

Han er opptatt av kjerneverdiene 
i Rotary, som «Rotary i vekst for 
å gagne andre».

Videre  fortalte  han  om 
”Fantastiske Rotary”:
- Har  rykte  på  seg  å  være  en 

klubb for eldre menn.
- Det  er  viktig  å  fylle  på  med 

yngre medlemmer.
- Guvernørens viktigste rolle er 

å  motivere  og  veilede  klub-
bene.

- Asbjørn er tredje guvernør fra 
Skogn RK.

- Verdenspresidenten  John 
Kenny  sitt  motto:  ”Verden  i 
endring, Rotary i endring”

- Fra  starten  har  etikk  vært  et 
sentralt område i Rotary.

- Rotary vokser sterkt i Asia, og 
har ca 33.700 klubber.

- I Norge er det ca 13.000 med-
lemmer fordelt  på  7 distrikter 
som består av 56 klubber og ca 
2000 medlemmer.

- Rotarys  fremste  formål  er  å 
fremme  og  styrke  viljen  til  å 
gagne andre.

Asbjørn  poengterte  også  viktig-
heten  av  det  som  ligger  i  4-
spørsmålsprøven.

Han  tok  så  for  seg  det  store 
bildet av Rotary:
- Ungdomsutdanning og  ung-

domutvikling
- Fredsarbeid
- Rent vann og sanitære forhold
- Helsearbeid for mor og barn
- Grunnleggende  skolegang  og 

kampen mot analfabetisme.
- Langsiktig lindring av nød og 

hunger
- Økonomisk utvikling og sam-

funnsutvikling
- Utrydde sykdommen polio

Asbjørn foreslår at klubben har 3 
– 5 min innlegg med påfølgende 
debatter. Han oppfordret også om 
bruk av Rotarynålen og å fortelle 
andre hva den står for.

Rotarys kortversjon:
- Ett nettverk – en møteplass

- Rotary  er  verdens  største 
yrkesbaserte  service-organisa-
sjon  med  1,2  millioner 
medlemmer  i  mer  enn 32.000 
klubber i om lag 170 land.

- Rotarys  motto  er  ”Service 
Above  Self”  som  betyr  ”Å 
gagne andre”.

Guvernør  Asbjørn Nordberg  har 
satt  ”Fornyelse,  Foryngelse  og 
Forbedret omdømme” som ett av 
sine viktigste arbeidsmål for sitt 
guvernørår.  En  oppfordring  fra 
guvernøren er at alle Rotaryanere 
blir  flinkere  til  å  besøke  andre 
klubber. AL

Møte 10. november 2009
Turid  Hanken  –  rådmann  i  
Haram
Turi Hanken har jobbet i 12 år i 
Haram kommune. Ho ønsket å ta 
utgangspunkt i samhandling for 
foredraget:

- Haram kommune skal være en 
samfunnsaktør i tillegg til at de 
skal følge alle lover, regler og 
direktiv.

- Haram kommune  har  pr  dato 
innbyggere  fra  60  nasjoner, 
noe  som  skaper  store  utford-
ringer.

- Det  er  en  stor  utfordring  for 
Haram å gjøre vedtak som gjør 
at kommunen nyutvikler seg.

- Å klare å bli attraktiv er viktig, 
dvs at folk kan identifisere seg 
med plassen de bosetter seg i.

- For  å  klare  dette  må  kom-
munen  samhandle  med  andre 
regioner eller kommuner.

- For  å  kunne  skape  en  positiv 
utvikling i Haram, må en skape 
en  positiv  tettstad  (Brattvåg) 
og  så  må  bygdene  og 
tettstedene trekke på hverandre 
(bygge hverandre opp).

- Det  er  viktig  å  kunne  vise 
raushet for naboen.

Ho  har  tru  på  at  Haram  kom-
mune  vil  utvikle  seg  positivt 
fremover  på  tross  av  enkelte 
negative  situasjoner  den  siste 
tiden.  Vi  trenger  en  omdøme-
strategi  for  å  kunne  utvikle 



kommunen  positivt.  Det  er 
viktig å jobbe med det positive i 
forhold  til  å  gjøre  kommunen 
attraktiv. 

Den største faren for kommunen 
er at  folket ikke klarer å samle 
seg om ett  kommunesenter,  for 
da  kan  kommunen  forvitre 
innenfra. Senteret må ha en viss 
størrelse for å få til en ”rakett”, 
som også kan dra med resten av 
kommunen. AL

Møte 17. november 2009
Taremareby i ID-huset
Møtet  ble  gjennomført  ved 
oppmøte  på  ID-huset  for  å 
kunne  se  forestillingen  «Tare-
mareby» av Ingebrigt Davik. En 
barneteaterklassiker fra Møre og 
Romsdal,  for  første  gang  som 
figurteater  fremført  av  Teatret 
Vårt.

En  historie  om  Flyndrefanten 
som legg ut på en farefull reise 
for å fri Flyndrefrøken Fine som 
er teken til fange i Krabbeslottet. 
Krabbe Krølle har tatt makten i 
Taremareby  og  truer  alle  med 
det  dødbringende våpenet  Tare-
fela.  Her  fikk  en  være  med  til 
den  fantastiske  undersjøiske 
verda  til  Ingebrigt  Davik  og 
oppleve igjen de kjente og kjære 
visene  i  en  magisk  figur-
teatermusikal. AL

Møte 24. november 2009 
RYLA-rapport / Nytt fra mitt  
yrke v/Paul Arne Dalhaug
Klubbsaker:  Vi  skal  i  august 
2010 ha besøk fra GSE.

Ryla-seminar
Veronica  Sønderland  og  Linn 
Cecilie  Andersen  har  den 
08.10.09  –  10.10.09  deltatt  på 

RYLA-seminar  som  utsending 
fra  vår  klubb.  Formålet  med 
seminaret  er  egenutvikling, 
skape relasjoner og nettverk.

Begge  deltakerne  møtte  i  klub-
ben og sammen holdt de et inn-
legg  om  hvordan  de  hadde 
opplevd det å delta på seminaret. 

Begge var enige om at det hadde 
vært en svært innholdsrik helg og 
ett  nyttig  møte  med  nettverks-
bygging. De var kanskje litt lite 
informasjon om Rotary.

Yrkesoppdatering – Paul Arne 
Dalhaug
Lærer er et spennende yrke.
- Kunnskapsløftet
o Læreplaner
o Kunnskapsmål
 § Mål etter 4, 7 og 10 klasse

- 5 grunnleggende ferdigheter
o Uttrykke  seg:  Muntlig, 

skriftlig,  lese,  regne  og 
uttrykke seg.

- Nasjonale  prøver:  5.  trinn  på 
barneskolen  og  8.trinn  på 
ungdomsskolen.
o 8.trinn  i  norsk,  engelsk  og 

regning
- Flere kartleggingsprøver
- Det  har  blitt  større  krav  til 

dokumentasjon
- Halvårsplaner i tillegg til uke-

planer.
- Foreldrekontakten er blitt kraf-

tig utvidet.
- Skolen  har  blitt  klart  mer 

teoretisk,  og dette passer ikke 
alle elevene.

- Alle  skal  nå  ha  fordypning  i 
enten fransk, spansk, tysk eller 
engelsk.

- Praktiske fag har gått ut.
- Haram  har  lenge  vært  langt 

fremme  med  samarbeid  mel-
lom skole og bedrifter.

- Nye eksamensformer: Engelsk 
og  norsk  ved  bruk  av  data-
maskiner  hvor  elevene sender 
inn oppgavene sine selv. AL

Møte 1. desember 2009
Quiz-kveld v/ Bente Brun
Det  var  eigentleg  desember-
utstillinga  til  Ålesund  kunst-

forening som skulle  stå  på  pro-
grammet  denne  kvelden,  men 
det måtte utsetjast ei veke, og då 
steppa  Bente  inn  som  ein  god 
reserve.

Vi  hadde  ein  førjuls-quiz  i  fjor 
også,  då  ved Arne  V,  og  det  er 
merkjeleg  korleis  konkurranse-
ånda  vaknar  når  vi  skal 
"matchast"  mot  kvarandre  –  i 
denne  leiken  –  bord  mot  bord. 
Det  største  problemet  er  at 
somme  blir  så  ivrige  i  disku-
sjonen rundt bordet, at dei hevar 
røysta, og då flyg kunnskapen frå 
bord til bord . .

I  år  vart  det på same måten. Vi 
fekk utdelt eit ark med spørsmål 
på kvart bord, og denne gongen 
var  det  lokalkunskapen  som 
skulle  testast.  Spørsmåla  var 
henta frå boka «Brattvåg 90 år – 
på  tross  av» av Rolv R,  og det 
innebar m.a. at vi måtte vite kva 
dato  det  første  huset  i  Brattvåg 
vart innflytta. 

Det  vart  ei  knivskarp  kon-
kurranse, og sjølv om forfattaren 
sat ved eitt av borda, vart det eit 
anna  bord  som  gjekk  av  med 
sigeren. SV

Møte 8.  desember 2009  Tur 
til Ålesund kunstforening
Intendant Anne Standal tok imot 
oss med smil og  forfriskingar i 
utstillingslokala  på  Parken 
kulturhus. 

Den tradisjonelle desemberutstil-
linga var på plass i storsalen.  I 
denne  utstillinga   presenterer 
kunstforeininga  ei  heil  rekkje 
kunstnarar.  

Per Rosenberg



Tanken bak denne utstillinga er 
å vise eit mangfald, der ein kvar 
skal  finne  noko  som dei  likar. 
Stor variasjon i uttrykk, format, 
prisar  og  i  teknikkar  (måleri/-
grafikk/skulptur/glasbilete). 

I sal 2 hadde dei fått lokka heim 
Simon Flem Devold til å stille ut 
eit utval måleri og akvarellar. Eit 
umåteleg poulært tiltak.

Kvelden blei  avslutta  med  tre-
rettars middag på XL SV

Møte 9. desember 2009
Bedriftsbesøk  hos  Isolaft  i  
Eidsvika

Rotarymøte kvar dag? Det vart i 
alle fall to dagar i strekk, denne 
gongen.  Vi  fekk  invitasjon, 
saman  med  Ørskog  RK,  frå 
Vatne-Tennfjord  RK  til  å  vere 
med på Bedriftsbesøk til Isolaft i 
Eidsvika,  og  det  verka  så 
interressant  at  vi  kunne  ikkje 
takke  nei.  Møtet  kvelden  før  i 
Ålesund  kunstforening  kunne 
ikkje  flyttast  fleire  gonger,  så 
dermed tok vi to møter på rappen 
og «skippa» det som var planlagt 
til den 15.

Den alltid  vennlege Leif  Hofset 
tok  imot  og  viste  oss  inn  i 
kantina, der vi vart trakterte med 
graut  –  eit  overraskande  men 
velsmakande måltid. 
Isolaft  er  ei  ny bedrift  som har 
etablert seg i dei ledige lokala til 
etter  Tenfjord  Laminering  som 
flytta til Håhjem.
Isolaft  produserer  isolerte 
laftehus/-hytter  etter  eit  nytt, 
revolusjonerande prinsipp.
Laftestokkane er prefabrikerte av 
sortert  treverk,  formstøypt  iso-
lasjon,  presisjonsstøypte  lafte-
knutar og avtakbare novhovud.

Stokkane  er  samansette  av 
utvendige  bord  i  heiltre  som er 
laminert  på  vannfast  kryssfiner. 
Desse er limt til vertikale spant, 
som gir stokkane ei oval form, og 
samstundes  fungerer  som  bere-
system inne i stokkane. I kjerna 
på  stokkane  er  det  isolerande 
Sundolitt®.  
Dette  tykkjest  å  vere  eit  miljø-
vennleg og ressurssparande prin-
sipp, som vi vonar vil slå godt an 
og bli ein suksess. SV

Ragnhild Søvik

Liv Heier

Simon Flem Devold Modell: Tyin


